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Poskytnutí informace podle § 14 odst. 5 písm. d) zákona č. 106/1999 Sb., 
o svobodném přístupu k informacím, ve znění pozdějších předpisů (dále jen 
„informační zákon“) 
 

Vážení, 
 
Nejvyšší soud jako povinný subjekt podle § 2 odst. 1 informačního zákona obdržel dne 

28. 3. 2023 Vaši žádost o informace, sp. zn. vide supra (dále jen „projednávaná žádost“), 
v následujícím znění (podtržení doplněno): 

 
„Dovoluji si Vás požádat o informaci spočívající v zaslání anonymizovaných rozsudků 

Vašeho soudu za období 3 let zpětně, v nichž jako žalobce nebo žalovaný, případně obviněný 
vystupuje některá z těchto společností: 

 
• Bytové družstvo Jak bydlet doma, IČ: 077 33 968, se sídlem Průmyslová 1306/7, 102 

00 Praha 10 – Hostivař 
• Bytové družstvo Jak bydlet doma II, IČ: 088 26 331, se sídlem Průmyslová 1306/7, 102 

00 Praha 10 – Hostivař 
• Bytové družstvo Jak bydlet doma III, IČ: 095 04 265, se sídlem Krakovská 583/9, 110 

00 Praha 1 – Nové Město 
• Bytové družstvo Jak bydlet doma IV, IČ: 099 36 432, se sídlem Krakovská 583/9, 110 

00 Praha 1 – Nové Město 
• Bytové družstvo Jak bydlet doma V, IČ: 109 03 836, se sídlem Smržová 112/1, 104 00 

Praha 10 – Pitkovice 
• Bytové družstvo Jak bydlet doma VI, IČ: 119 37 572, se sídlem Smržová 112/1, 104 00 

Praha 10 – Pitkovice 
• Bytové družstvo Jak bydlet doma VII, IČ: 142 46 848, se sídlem Fryčovická 458, 199 00 

Praha 9 – Letňany 
• Bytové družstvo Jak bydlet doma VIII, IČ: 142 47 135, se sídlem Ječná 550/1, 120 00 

Praha 2 – Nové Město 
• Bytové družstvo Jak bydlet doma IX, IČ: 174 20 440, se sídlem Volutová 2520/10, 158 

00 Praha 5 Stodůlky“ 
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 Povinný subjekt k projednávané žádosti sděluje, že Nejvyšší soud ve své databázi 
k dnešnímu dni neeviduje žádná soudní řízení, v nichž by figurovaly společnosti uvedené 
v jejím textu, proto nebylo možné vyhovět požadavku na zaslání (neexistujících, nevydaných) 
soudních rozhodnutí ke společnostem, k nimž Nejvyšší soud vůbec nevedl žádné soudní řízení.  
 

Povinný subjekt dospěl k závěru, že není nutné projednávanou žádost odmítat na 
základě § 2 odst. 4 informačního zákona pro striktně vzato neexistenci požadované informace 
(soudních rozhodnutí), neboť je toho názoru, že projednávané žádosti plně vyhovuje 
poskytnutím tzv. negativní informace o neexistenci soudních řízení k daným společnostem. 

 
Povinný subjekt v tomto ohledu připojuje úvahu, že pokud si žadatel není vědom 

skutečnosti, zda je ke konkrétní právnické osobě vedeno soudní řízení, pak je vhodné nejprve 
podat žádost o lustraci soudních řízení k dané společnosti. Případná již vydaná soudní 
rozhodnutí z konkrétních soudních řízení u Nejvyššího soudu je pak možné individuálně 
dosáhnout prostřednictvím vyhledavače na jeho webu www.nsoud.cz. 
 
 Pro případné budoucí žádosti o informace povinný subjekt dodává, že Nejvyšší soud 
vyřizuje žádosti o lustrace řízení právnických osob rovněž v rámci agendy „Dotaz na stav řízení 
věcí vedených u Nejvyššího soudu“. Informace jsou tak poskytovány i v rámci méně formálního 
řízení, než jakým je řízení o poskytnutí informace podle informačního zákona v agendě „Zin“.  
 
 Žadatelé proto mají k dispozici jak využití postupu podle informačního zákona a podání 
informační žádosti, tak i podání „obecného“ dotazu na stav (existenci) řízení právnické osoby.  
V případě podání uvedeného „obecného“ dotazu stačí žádost nadepsat např. „Žádost 
o lustraci, stav řízení.“ nebo jako „Žádost o výpis řízení“. Výběr procesního postupu je plně 
v kompetenci jednotlivých žadatelů. Podmínkou pro to, aby se žádostí o lustraci Nejvyšší soud 
zabýval, je pouze její podání prostřednictvím podatelny Nejvyššího soudu. 
 

Povinný subjekt pro úplnost sděluje, že veškerá vydaná rozhodnutí z dovolacího řízení 
zveřejňuje na svých webových stránkách www.nsoud.cz. Jedná se o zveřejňování 
pseudonymizovaných kopií rozhodnutí, obvykle ve lhůtě 60 dnů od data vypravení spisu 
(„odškrtnutí“ věci) s rozhodnutím z Nejvyššího soudu (zpravidla) k soudu první instance. 
V případě, kdy má Nejvyšší soud potvrzeno doručení rozhodnutí v dané věci všem účastníkům 
(stranám) řízení, či pokud bylo dané rozhodnutí veřejně vyhlašováno na úřední desce, zveřejní 
rozhodnutí v pseudonymizované podobě na svých webových stránkách obvykle i dříve.  

 
Vydaná a již zveřejněná rozhodnutí k právnickým osobám mohou být s velkou mírou 

úspěšnosti dosažitelná i prostřednictvím rozšířeného webového vyhledavače na webu 
Nejvyššího soudu – za použití fulltextového vyhledávání (pole „Text rozhodnutí“) je možné 
vyhledávat název společnosti či její IČO. K možnému ověření takto získaných výsledků je 
vhodné si např. i prostřednictvím informačního zákona podat žádost o lustraci řízení konkrétní 
právnické osoby, případně i jen „obecnou“ žádost o lustraci řízení právnické osoby. 

 
Mezi nejčastěji používané nástroje na fulltextové vyhledávání patří uvozovky "", které 

slouží pro vyhledávání zadaného řetězce slov, * pro vyhledávání ve všech tvarech slova, AND 
k současnému vyhledávání více formulací. K rozšířenému vyhledávání je na webu dostupná 
podrobná Nápověda včetně návodu na použití tzv. logických operátorů.  
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Závěrem považuje povinný subjekt za vhodné upozornit, že zákonným označením 
Nejvyššího soudu je od 1. 4. 2002 podle § 10 zákona č. 6/2002 Sb., o soudech a soudcích, 
„Nejvyšší soud“, tedy nikoli např. „Nejvyšší soud České republiky“, „Nejvyšší soud ČR“ či 
„Nejvyšší soud v Brně“ nebo „Nejvyšší soud Brno“.   

 
 
 

Poučení:  Proti způsobu vyřízení žádosti můžete podle § 16a odst. 1 informačního zákona 
podat stížnost do 30 dnů od doručení. Lhůta začíná běžet následující den po dni 
doručení. Stížnost se podává Nejvyššímu soudu, který ji k rozhodnutí následně 
předloží Úřadu pro ochranu osobních údajů, pokud stížnosti sám zcela nevyhoví.  

 
 
 
 S pozdravem 
 

 
 
 
 

                 v z. Mgr. Václav Vlček  
poradce pro otázky zákona č. 106/1999 Sb. 

pověřený k zastupování vedoucího oddělení styku s veřejností 
 

 
 

                                Mgr. Petr Tomíček  
                             vedoucí oddělení styku s veřejností Nejvyššího soudu, 

                          pověřený poskytováním informací podle informačního zákona 


